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Pozvánka na připravované akce

Vážení čtenáři Hluckých novin,

doba dovolených pomalu odeznívá, horké letní dny jsou, 
alespoň pro letošní rok, nenávratně pryč. Skončily prázdni-
ny, dětem odstartoval další školní rok. Nejen pro letošní prv-
ňáčky to byl důležitý den, ale také pro dějiny hluckého vzdě-
lávání se stalo pondělí 2. září 2019 historickým milníkem. 
Výuka dětí školou povinných po dlouhá desetiletí probíhala 
ve dvou budovách – děti prvního stupně docházely do tzv. 
staré školy, zatímco děti druhého stupně navštěvovaly ško-
lu „novou.“ Od letošního září, díky realizaci půdní vestavby, 
chodí všechny děti pouze do jedné budovy.

Další neméně významnou událostí bylo slavnostní otevře-
ní nově zrekonstruovaného sportovního areálu. Již nyní je 
plně využívána nová umělá tráva, workoutové hřiště i atle-
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tický ovál. Fotbalisté hrají své zápasy opět v domácím pro-
středí a na novém trávníku. Díky daleko větším možnostem 
tréninku atletických disciplín, které rekonstrukcí vznikly, se 
nově rozbíhá hlucký atletický oddíl. Doufám, že nový areál 
bude dobrou motivací pro naše děti k tomu, aby si vytvořily 
vztah k nějakému sportovnímu odvětví a k pohybu obecně.  

Dále bych vás rád upozornil na opět se rozbíhající měst-
ské kino, koncert skupiny Mňága a Žďorp, divadelní před-
stavení pražského souboru Commedia finita a spoustu dal-
ších kulturních akcí, které se u nás v brzké době uskuteční.

Závěrem bych vám chtěl popřát krásné podzimní dny, ať 
již je budete trávit v našem malebném městě, nebo kdekoliv 
jinde.

Mgr. Zdeněk Botek, místostarosta 

21. 9.  Kryštůfek Robin městské kino
 Avengers: Endgame městské kino
28. 9.  Retro Disco tvrz
8. 10.  Seniorská beseda: Vinobraní tvrz
9. 10. Tajupulná Afrika (cestovatelská přednáška) tvrz
12. 10.  Koncert Mňága a Žďorp, Harafica, Tokyo sportovní hala
19. 10.  Filmové představení v 16.00 a 19.30 městské kino
19. 10.  Folklorní tancování tvrz
26. 10.  Commedia finita (divadlo Karla Soukupa ze Švihova)  městské kino
2. 11.  Beseda u cimbálu tvrz
3. 11.  Divadelní představení Zelňačka (divadlo ze Strání) městské kino
9. 11.  Folklorní tancování tvrz
12. 11.  Seniorská beseda: Slovácká zabijačka tvrz
16. 11.  Filmové představení v 16.00 a 19.30 městské kino
23. 11.  Vzpomínkový večer na CM Dolňácko tvrz
29. 11.  Koncert Traktor sportovní hala
1. 12.  Adventní jarmark park u tvrze
3. 12. Seniorská beseda: Výstava hodin s koledováním tvrz
6. 12.  Koncert U.D.O. sportovní hala
13. 12.  Adventní besídka pro děti sportovní hala

Více informací na www.mestohluk.cz
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Z jednání rady města a zastupitelstva

Nová půdní vestavba ZŠ otevřena

Zpomalovací prahy v ulici Za Zámkem zamítnuty
Město Hluk si je vědomé nepřehledné dopravní situace v ulici Za Zámkem, kdy při vjezdu do zatáčky nejde vidět celkovou 

dopravní situaci, a snažilo se vyřešit zpomalení rychlosti účastníků provozu v dané lokalitě umístěním zpomalovacích 
prahů. Na základě rozhodnutí Dopravního inspektorátu Policie ČR Uherské Hradiště však instalace prahů není možná, 
neboť ve směrových obloucích se zpomalovací prahy nemohou umisťovat. Tímto proto žádáme občany, aby dodržovali 
jízdu ve svém jízdním pruhu, upravili rychlost jízdy dané situaci a předcházeli tím možným kolizím.

V pondělí 2. září 2019 byla slavnostně otevřena nová 
půdní vestavba Základní školy Hluk.

Zrekonstruováním půdních prostor se podařilo městu 
Hluk a vedení školy koncentrovat výuku a provoz do jedné 
budovy, kterou tvoří tři bloky a tělocvična. V nejmladším ze 
tří bloků, který byl postaven v roce 2000, byla realizována 
půdní vestavba obsahující tři specializované učebny (pro 
výuku fyziky, informační techniky a chemie a přírodopisu), 
sklady pro pomůcky, kabinety a sociální zařízení. Realizace 
začala na podzim 2018 a ukončena byla na jaře 2019. 
Učebny byly postupně vybaveny v květnu a červnu. 
V rámci bezbariérovosti byl do budovy pořízen nový výtah. 
Od centralizace výuky žáků prvního a druhého stupně 
do jedné budovy se očekává větší bezpečnost žáků, kdy 
odpadá přecházení přes přechod jak na hodiny tělesné 
výuky, tak na oběd a do družiny. 

Jedná se o investici bezmála za 22 mil. Kč s DPH, která 
byla podpořena dotací z IROP ve výši 18,5 mil. Kč.

Základní škola ve spolupráci s městem bude i nadále 
pokračovat v revitalizaci školního areálu. V současné době je 
zadáno zpracování projektové dokumentace rekonstrukce 
kanalizace na školním dvoře, tzv. odkanalizování. Realizace 
je plánována ještě na letošní rok, část financí je v rozpočtu 
rezervována. Záleží, zda bude vydáno stavební povolení. 

Odkanalizováním bude školní dvůr připraven 
na plánovanou revitalizaci, která počítá s vybudováním 
dětského hřiště, venkovním sezením a kolárnou apod.

Den otevřených dveří v ZŠ

Základní škola Hluk 
zve na Den otevřených dveří, 

který se uskuteční 
dne 3. 10. 2019 

od 14.00–17.00 hod. 

Veřejnost bude mít možnost si prohlédnout 
nově vybudované prostory školy.
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Rekonstrukce rozvodů vody a topení v MŠ dokončena

Parkoviště v ulici Závodní
Jedna z velkých investičních akcí (do 6 mil. Kč s DPH) 

letošního roku, na kterou byly alokovány finanční prostředky 
v rozpočtu. V současnosti probíhá výběr firmy. Záměrem je 
parkoviště vybudovat do konce letošního roku, bude však 
záležet na klimatických podmínkách.

V souvislosti s plánovanou akcí žádá vedení města 
obyvatele, kteří v dané lokalitě parkují svá vozidla, 
o ohleduplnost a součinnost při organizaci parkování 
v průběhu výstavby.

Po rekonstrukci a rozšíření parkovací plochy bude 
parkoviště sloužit pouze obyvatelům sídliště. Oprávněnost 
parkování v dané lokalitě bude řešit nové dopravní značení 
a systém parkovacích karet. I když dopravní značení ani 
systém parkovacích karet nejsou součástí projektu, vedení 
města předpokládá, že projektově bude zrealizováno 
do konce roku 2019.

Vybudování splaškové kanalizace
Druhou, investičně menší akcí (přes 2 mil. Kč s DPH), 

která bude realizována v průběhu října až listopadu, je 
vybudování splaškové kanalizace z šaten fotbalových 
kabin a ubytovny s připojením na kanalizaci před vstupem 
na městské koupaliště. V současné době je vybírána firma.

Připravované projekty
Ve fázi příprav řeší město několik projektů: Rekonstrukce 

kanalizace v ulici Kostelní, Hlavní, Družstevní a Hrnčířská. 

Projekt společně obsahuje i modernizaci čistírny odpadních 
vod (ČOV). Předpokládaná investice všech zmíněných 
projektů bude cca 18–20 mil. Kč bez DPH. Projekty pro 
stavební povolení by měly být vyhotoveny do konce roku 
2019. Předpokládané zhotovení projektů pro realizaci 
stavby je jaro 2020. V tomto období by měly být zveřejněny 
informace o přidělení dotace z Ministerstva zemědělství 
a Zlínského kraje. Předpokládaná výše dotace je 60 %. 
Do budoucna se jedná o stěžejní investice, na kterou 
budou navazovat další projekty, např. rekonstrukce ulice 
Hlavní, Kostelní a Sokolské, eventuálně rekonstrukce ulice 
Družstevní II.

Důležitá je rovněž modernizace ČOV, bez níž by město 
Hluk nemohlo ČOV provozovat, neboť by nesplnilo emisní 
limity vypouštěných vod.

Město dále intenzivně pracuje na přípravných projektech 
pro získání dotace pro památkově chráněnou budovu tvrze.

Další důležité projekty, které musí město zvládnout 
zrealizovat ve velmi krátkém čase, je odkanalizování 
srážkových vod zpevněných ploch sportovního areálu 
a sanace tribuny. Poslední zmiňovaný plán je třeba dokončit 
před připravovanými Dolňáckými slavnostmi, které se 
budou konat v příštím roce.

V neposlední řadě vedení města rozpracovává projekty 
na získání dotace z OPŽP – dešťovka. Vizí města je 
vybudovat záchytné nádrže a odvádět do nich vodu 
z budovy základní školy a sportovní haly. V současnosti 
se zpracovává studie pro podání žádosti, která ukáže, zda 
jsou oba návrhy reálné.

IMat

V srpnu letošního roku byla dokončena investice (2 mil. 
Kč s DPH) řešící výměnu rozvodů topení, studené, teplé 
a požární vody. Od rekonstrukce město očekává úsporu 
distribuce teplé a topné vody.

Dále probíhala oprava a úprava odloučeného pracoviště 
v bývalé ZUŠ na náměstí Komenského, kde se připravuje 
otevření 6. třídy pro 15 dětí. Tato třída, se stejným celodenním 

režimem jako v Zelnicích, bude otevřena v průběhu měsíce 
září. Opravy spojené s budovou zainvestovalo město. 
V letošním roce mateřská škola přivítala celkem 141 dětí. 
Rada města Hluk povolila výjimku z počtu dětí ve třídách 
Mateřské školy Hluk: 1. třída – 27 dětí, 2. třída – 19 dětí, 3. 
třída – 27 dětí, 4. třída – 26 dětí, 5. třída – 27 dětí, 6. třída 
– 15 dětí.
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Dle statistiky z roku 2018 žije v Hluku 4 270 obyvatel. Víme 
však, jaké obyvatele toto číslo zahrnuje? Díky nedělnímu 
hodovému pořadu s názvem Poznej svého souseda jsme 
mohli nahlédnout do života národnostních menšin žijících 
v Hluku. Do života lidí a jejich rodin, které osud z různých 
důvodů zavál k nám do Hluku. 

Autorkou a režisérkou zajímavého pořadu byla Michaela 
Beníčková, kterou tato myšlenka nadchla již v roce 2012, 
kdy začala pracovat v Městském informačním centru 
Hluk a jedním z bodů její práce bylo postarat se o rodinu 
azylantů z Barmy. Jelikož s nimi v té době trávila dost času 
a měla možnost poznat jejich kulturu, rozhodla se poznat 
i další rodiny. Sama byla překvapena, kolik lidí z různých 
krajin žije v našem městě. Díky ní se naskytla příležitost se 
o našich sousedech pocházejících z různých koutů světa 
dozvědět více.

Oslovila rodiny ze Slovenska, Vietnamu, Palestiny, 
Rumunska, Běloruska, Itálie, Barmy a Anglie a společnými 
silami připravili prezentaci jednotlivých zemí, která 
zahrnovala i ochutnávku národních jídel.

Jako první se představilo Slovensko. Lidí slovenské 
národnosti u nás žije kolem stovky. Hlavním mluvčím 
za Slováky žijící v Hluku byl Peter Jozefák, který podával 
typické slovenské pagáčky připravené paní Natašou 
Plačkovou. Slovenskou kulturu přiblížil folklorní soubor 
Okluky. Děvčata zatančila temperamentní ženský tanec 
karičky ze Zemplína a ženský sbor Klebetnice zazpíval 
lidovou píseň Karice zo Šace.

Rumunsko je druhou zemí, jejíž obyvatelé přesídlili 
do Hluku. Rumunských spoluobčanů u nás žije kolem 
čtyřiceti. Zástupcem této menšiny se stala paní Anička 
Matušková, která se v Rumunsku narodila, ale velkou 
část svého života žije v našem městě. Anička spolu s paní 
Malagovou připravily ochutnávku rumunské kuchyně 
v podobě kapustových rolek, koláče s rahatem a lilkovou 
pomazánku. Aničce patří velké poděkování, neboť jako 
jedna z mála zazpívala rumunskou píseň spolu s panem 
Janem Procházkou, který je také doprovodil na harmoniku.

Třetí zemí, která byla představena, se stala Palestina. 
Rodina Hajova je jedinou rodinou z této země. Manžel paní 
Marie Hajové (roz. Malůšové) pochází z Jordánska, ale 
kořeny má v Palestině. Rodina na ochutnávku připravila 
manakish (pečivo se zaatarem – bylinou), sfeeha (pečivo 
s mletým hovězím masem), falafel (smažené cizrnové 
placičky) a maamoul (sladké semolínové zákusky plněné 

ořechy a datlemi). Kulturu vonící exotikou přiblížila děvčata 
z folklorního souboru Hluboček, která zatančila břišní tance.

Vietnam je další zemí, jejíž obyvatelé se přestěhovali 
do Hluku. V současné době jich u nás žije kolem deseti. 
Zástupci této menšiny připravili vietnamské rolky a folklorní 
soubor Žarúžek zatančil vietnamský tanec. 

Asijskou zemi Myanmar (Barmu) zastupuje rodina 
Nguntual. Šestičlenná rodina požádala o azyl a naše město 
je v roce 2009 přijalo. I když začátky nebyly jednoduché, 
rodina se čtyřmi dětmi si v Hluku relativně zvykla. Rodiče 
tvrdě pracují, aby mohli dobře vychovat své děti a ještě 
pomohli rodině v Barmě. Nejstarší dcera Janků se 
provdala za Barmance žijícího v Norsku. Další dcera 
Mojty je v Hluku zaměstnaná a pomáhá svým rodičům. 
Synové David  a Athang studují a oba jsou velmi nadějní 
fotbalisté. Zajímavou budoucnost má před sebou právě 
Athang, který letos ukončil středoškolské studium a v jeho 
plánech je studium misionářské školy v Maďarsku Word 
of live a následný návrat do svého rodného kraje, kde by 
chtěl založit misii a pomáhat dětem. Kulturu své země se 
odhodlal přiblížit Athang, který zazpíval a zahrál na kytaru 
barmskou píseň.

Poslední zemí, jejíž obyvatelé si našli v Hluku nový domov, 
je Bělorusko. Mezi námi žije jedna rodina z Běloruska. Její 
kulturu představil ženský pěvecký sbor Klebetnice národní 
písní Štoj pa moro.

V programu se představili také občané, kteří naopak 
vycestovali z Hluku do zahraničí, aby zde založili své 
rodiny. Tyto země byly v nedělním programu prezentovány 
především národní kuchyní. Paní Monika rozená Šumberová 
žije dlouhá léta v Itálii, pro nedělní odpoledne napekla slaný 
koláč s olivami. 

Do Velké Británie se provdala paní Florka How, rozená 
Bacterová. Její příběh pomyslně propojil obě roviny 
programu. Florka se narodila v Rumunsku, dětství prožila 
v Hluku a nyní žije s manželem právě v Anglii. I ti si připravili 
anglické speciality. Kulturu přiblížila Esti Sochorcová, která 
zahrála na kytaru a zazpívala dvě anglické písně.

V závěru programu vyzpovídala moderátorka pořadu 
Iveta Remeňová ty, kteří se odvážili přijít na pódium 
ke krátkému rozhovoru. Osudy jsou různé, avšak láska je 
ve většině případů důvodem migrace.

Nedělní pořad byl jedinečný, zábavný, poučný i objevný. 
Díky Michaele Beníčkové a všem účinkujícím se Hlučanům 
podařilo poznat své sousedy.

Iveta Mátlová
Foto: Ludvík Lečbych a Lukáš Baroň

Poznali jsme své sousedy
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Dětské folklorní odpoledne

Hodová výstava výtvarných prací

Stalo se již tradicí, že každé hody doplní program 
i vystoupení dětských folklorních souborů. Už minulý rok 
jsme si ale řekli, že je škoda, že děti během hodiny a půl 
vystoupí a jdou domů, proto vznikla myšlenka uspořádat 
Dětské folklorní odpoledne. Letos tedy proběhl již druhý 
ročník této akce. Ve dvě hodiny se sešly pod hluckou tvrzí 
nejen naše dětské folklorní soubory, ale i hosté Klebetníček 
z Vyškova a Omladinka z Uherského Hradiště, pozván 
byl i soubor ze společného ostrožského mikroregionu 
z  Ostrožské Nové Vsi, ale ten bohužel z důvodů nemoci 
musel vystoupení odříct. Soubory přivítal pan místostarosta 
a poté se děti vrhly na aktivity, které pro ně byly připraveny. 
Divadélko Emil se ujalo dílniček. Návštěvníci chodili 
ozdobeni krásnými přívěsky s motivy hlucké tvrze nebo 
ornamentu, případně si mohli vybarvit folklorní omalovánku. V jiném koutě na ně čekal Tomáš Mátl a Josef Kolísek 

s balancovníky s hlavolamy a proběhnout se mohli v rámci 
sportovních aktivit DFS Hluboček. Program byl doplněn 
pohádkou s loutkami pana Dana Taraby. V 16.30 proběhla 
závěrečná část odpoledne, vystoupení dětských folklorních 
souborů. Postupně se na podiu vystřídaly DFS Košuláček, 
Žařúžek, Hluboček, CM při ZŠ Hluk a hosté Klebetníček 
z Vyškova a Omladinka z Uherského Hradiště. Programem 
provázeli Lenka Hrdinová a Ondřej Hanus. Celé odpoledne 
proběhlo v přátelské atmosféře, za což patří velký dík 
všem, kteří pomohli s organizací celého odpoledne, všem 
souborům a jejich vedoucím a v neposlední řadě městu 
Hluk za podporu této akce.

Iveta Remeňová
Foto: Lukáš Baroň a Ludvík Lečbych

Neodmyslitelnou součástí Svatovavřineckých hodů 
je vždy tematicky zaměřená výstava. V letošním roce se 
opět konala výstava výtvarných prací Hlučanů. Leckdo se 
podivil, proč se výstava opakuje, vždyť není možné, aby 
bylo v Hluku tolik výtvarně nadaných osob. Opak je ale 
pravdou. Je mezi námi mnoho nadaných lidí, kteří své vize, 
nálady a zážitky dokážou umělecky ztvárnit – ať již malbou, 
fotografováním, nebo řemeslně.

V letošním roce návštěvníci zhlédli fotografie aktu 
od Michaely Beníčkové, která vystudovala Střední 
uměleckoprůmyslovou školu v Uherském Hradišti, obor 
fotografie. Do rodiště své maminky Salanciové přijela 
vystavit své kresby dcera Veronika Krahulová. Nechyběl 
ani malovaný ornament Mgr. Vladimíra Šáchy. Nejen 
sérii komiksů na motivy Káji Saudka vystavila Sabina 
Králíčková, rozená Šáchová. Sabina malováním 
odpočívá, k výtvarným činnostem inklinovala od mládí, 
proto vystudovala obor Umělecký rytec kovů. Markéta 
Hrbáčková se do Hluku přivdala, nyní je na mateřské 
dovolené, při které si občas něco nakreslí. Nejraději maluje 
přírodu, v současné době se věnuje suchému pastelu. 

Malí čtenáři mohou znát její ilustrace, neboť v roce 2016 
ilustrovala dvě knihy z edice Originální knihy. Rodačka 
z Jalubí Mgr. Květa Světinská představila malby olejem 
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Hodový košt vína

a akrylem. Jak sama o sobě napsala, „často maluje tváře 
lidí, nesou v sobě sílu, příběhy, symboliku“. Květa Světinská 
je absolventkou uměleckoprůmyslové školy v Uherském 
Hradišti, kde také v současnosti působí na oboru keramika 
a porcelán. Svůj obraz „Sopka“ představil hlucké veřejnosti 
i její teprve osmiletý syn Jáchym Světinský. Malbě obrazů 
a kreseb se symbolickou a fantasy tematikou se věnuje 
Ing. arch. Zdeněk Zedka. Prezentoval cyklus Zvířecí 
průvodci, což je série olejomaleb fantasy obrazů divokých 
zvířat v symbolickém setkání s dětmi v různých prostředích 
a situacích. Poslední vystavující byla Ing. arch. Marie 
Křápková, která se malbě věnuje od malička. Jejím snem 
bylo kreslení vyučovat. Osud však rozhodl jinak, vystudovala 
architekturu. Její olejomalby upoutají návštěvníka svou 
precizností a poetičností. 

Výtvarné práce doplnila výstava starých kočárků ze sbírky 
paní Ladislavy Mahdalové z Bystřice pod Lopeníkem. 

Výstava se těšila velkému zájmu, během prázdnin ji 
navštívilo více jak šest stovek návštěvníků, kteří obrazy 
nejen obdivovali, ale také nad nimi diskutovali. Mnohdy 
zůstali v údivu, neboť neznali um svých spoluobčanů – 
známých, sousedů...

Je potěšující, když jsou lidé ochotni zveřejnit svůj um 
a vystavit svá díla. Za to jim patří poděkování. Doufejme, že 
i v budoucnu si to budou chtít zopakovat a snad se osmělí 
i další výtvarně nadaní z Hluku.

Iveta Mátlová, Foto: Lukáš Baroň

Již sedmým rokem je součástí hodového programu sobotní košt vína, který organizují a o návštěvníky se starají manželé 
Poláchovi, Sovišovi a Křápkovi. V letošním roce mohli návštěvníci vybírat ze 143 vzorků vín, z nichž 33 bylo červených 
a 12 rosé. Tradiční košt se odehrával za zpěvu Mužského pěveckého sboru Dolňácko Hluk a muziky v podání domácí 
CM Babica.                                                                                                                                                  Foto: Ludvík Lečbych
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Hlucké zastavení cestovatele Marka Šalandy

Cestou po Slovácku se pěší cestovatel Marek 
Šalanda zastavil také v Hluku. V pondělí 12. srpna 
po Svatovavřineckých hodech měl domluvené setkání 
s Kateřinou Říhovou, se kterou si chtěl popovídat o Hluku. 
Po cestě k hlucké tvrzi cestovatele přivítali a chvíli s ním 
strávili manželé Jančovi. Pan Josef Janča, manžel hlucké 
knihovnice Romany Jančové, je velkým obdivovatelem 
Marka Šalandy. Proto byl velmi potěšen a poctěn, že 
se cestovatel zastavil na kus řeči. Josef Janča byl pana 
Šalandu hned první den pozdravit na kole ve Starovicích 
(cca 85 km z Hluku) a další setkání bylo o týden později 
u Tvarožné Lhoty. Příjemné bylo poslední, čtvrté setkání 
na závěr jeho dvanáctidenní cesty v Kyjově (opět na kole).

Marek Šalanda už vloni „sešíval republiku“. Prošel 
česko-slovenskou hranici od severu (z Hrčavy) až na jih 
(do Lanžhota). Hlavním cílem jeho putování bylo sepisovat 
zapomenuté historky. Za 14 dní ušel asi 360 km. Sesbírané 
příběhy byly potom námětem k vydání knihy Sešívání 
republiky, která vyšla v listopadu loňského roku. Právě 
tato trasa zaujala Josefa Janču, který v rádiu ČRo Brno 
poslouchal reportáže o Šalandovu putování podél česko-
slovenské hranice. Protože trasu z Hrčavy do Hluku jel 
v roce 2017 se svým bratrem na kole, zná terén a obdivuje 
Marka Šalandu, že ji ušel pěšky.

Letos se pan Šalanda rozhodl vydat na cestu po Slovácku 
s tím, že bude do svého deníku „Slovácko sa nenudí“ sbírat 
veselé příběhy. Slovácko chtěl projít křížem krážem tak, aby 
došel ve čtvrtek 15. srpna v 17.00 hodin do Kyjova. 

Na cestu se vydal v neděli 4. srpna 2019 z jihobrněnských 
Vranovic, které jsou poslední obcí na jihobrněnsku a za ní 
už začíná Slovácko. První obcí, která se totiž ke Slovácku 
hlásí, jsou Starovice. 

Pan Šalanda si přes zimu nechal vyrobit outdoorovou 
verzi jihobrněnského kroje, do kterého byl po celou dobu 
oděn, čímž byl nepřehlédnutelný. 

Cesta Marka Šalandy po Slovácku trvala 12 dní, ušel při 
ní asi 350 kilometrů a prošel kolem šedesátky slováckých 
obcí. Své předsevzetí splnil, do Kyjova doputoval ve čtvrtek 
15. srpna, kde ho přivítali na náměstí před radnicí při 
zahajování Slováckého roku.                                          IMat
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Mažoretky Minivčeličky na Grand Prix ve Francii
7.–11. 8. 2019

Mažoretková skupina s názvem Minivčeličky se letos 
v srpnu vypravila do francouzského města Limoges na svoji 
první zahraniční soutěž. Jednalo se o soutěž světového 
formátu pod názvem „Grand Prix“, kam se sjíždějí soutěžící 
z celého světa. Minivčeličky získaly postup z mistrovství 
České republiky, kde spolu s nominací získaly titul  
I. vicemistr ČR.

Děvčata se nominovala na Grand Prix v polovině června 
letošního roku, a tak je čekalo velmi náročné léto, kdy si 
musela odpustit teplé dny u bazénu a vyměnit je za hodiny 
dřiny v tělocvičně. Po náročných týdnech, kdy opravdu 
děvčatům počasí nepřálo a tréninky byly velmi náročné, se 
skupina i se svými trenérkami mohla vydat směr Francie. 
Z Hluku do Limoges vyrazila velká výprava nejen soutěžících 
a trenérek, ale také velké skupiny fanoušků.  Po dlouhých 
22 hodinách výprava dorazila do krásného města Limoges 
a děvčata se začala připravovat na velkou soutěž. 

Pro holky to byla velká výzva, protože se doposud nikdy 
na žádnou soutěž do zahraničí neprobojovaly. I přesto 
se na plochu té velké haly, před diváky a hlavně porotu 
z celého světa postavily s hlavou zdviženou a předvedly 
jejich nejlepší výkon této sezóny a možná celé dosavadní 

kariéry. Děvčata zúročila veškerou dřinu z tréninků 
ve správný moment. Porota ohodnotila jejich výkon velmi 
kladně a jejich součet bodů byl dokonce totožný s vítěznou 
skupinou, i přesto se skupina Minivčeličky umístila na 2. 
místě a ze světové soutěže Grand Prix si kromě cenných 
zkušeností odváží pomyslné stříbrné medaile. Pro děvčata 
je to velmi krásný a cenný úspěch. Děvčatům gratulujeme 
a děkujeme za vzornou reprezentaci Domu dětí a mládeže 
Hluk a města Hluk. 

Děkujeme také všem sponzorům, kteří nám vypomohli 
tuto cestu uskutečnit a hrdě tak reprezentovat. Jmenovitě: 
městu Hluk, firmě Kasko s. r. o, firmě Kovoplast, v. d. 
Hluk, firmě Dolňácko, a. s. Hluk, firmě Linea Nivnice, a. s., 
kovoobráběčství Jan Mořický s. r. o. a Domu dětí a mládeže 
Hluk, pod kterým mažoretky fungují. 

Vendula Marková
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Jirka Mára – každý cíl je dosažitelný

Pro začátek bych se měl asi trošku představit. Jmenuji 
se Jirka Mára, bydlím v Přerově a je mi lehce přes padesát 
let. Mým koníčkem a současně zaměstnáním je cestování. 
Životní osud mi převrátil naruby Nový Zéland a syn Jirka. 
K protinožcům jsem se před 15 lety vydal na tři měsíce 
studovat angličtinu a domů jsem si přivezl obrovskou 
životní zkušenost. Lidé v mém okolí mě bombardovali 
otázkami, země Pána prstenů zajímala snad každého. Už 
ani nevím, jak vznikl nápad, napsat o mých zážitcích knihu. 
Bylo to ale dost možná mé nejlepší rozhodnutí v životě. 
Světe div se, výsledek se tolik líbil, že pět tisíc výtisků bylo 
rychle rozprodáno a dělal se dotisk a pak ještě jeden.

Mnohem důležitější než pomíjivý úspěch byl zájem mého 
syna. Daleká země v něm umocnila touhu po poznání. 
Veškerý volný čas začal trávit studiem cizích zemí. Čím 
víc věděl, tím víc básnil, jak se na všechna ta krásná místa 
podívá. Možná si řeknete „No a co? Cestování je koníčkem 
každého z nás.“ Jenže náš syn byl trvale upoután 
na invalidní vozík, hýbat se skoro nemohl a perspektiva 
jeho života se počítala na roky. Možná právě proto jsme se 
rozhodli, že budeme žít tak, aby měl Jirka pořád důvod se 
usmívat.

Následujících deset let bylo zkrátka fantastických. 
Navštívili jsme přes padesát zemí světa a dostali se 
do všech světadílů. S těžkým životním osudem jsme 
bojovali naším cestovatelským příběhem. Jirka byl šťastný 
a jeho rozzářené oči byly pro nás největší odměnou. 
V hektickém způsobu života jsme zapomínali na bezmoc 
v boji s neléčitelnou nemocí a užívali si. Vznikaly další knihy, 
dokumentární filmy, pořady v České televizi či rozhlase. 
Pořádali jsme cestovatelské besedy a ukazovali všem, že 
každý cíl je dosažitelný. Jednoho dne syn usnul a probudil 
se v cestovatelském nebi, ale já a moje manželka Alena se 
snažíme pokračovat. Máme pocit, že Jirka cestuje s námi. 
Jeho příběh i nadále motivuje spoustu lidí žít lépe, aktivněji 
a s úsměvem.

Každičký krásný den, který jsme společně prožili, máme 
trvale před očima. Historek a zážitků máme za těch deset 
let tolik, že by naplnily několik životů. Občas nám lidé závidí, 

jak krásně a zajímavě žijeme. Věřte, že bych ochotně seděl 
jen doma za pecí a s potěšením sledoval, jak náš zdravý 
syn žije obyčejně a skromně.

Byli jsme požádáni, abychom v Hluku představili náš 
životní příběh a jednu z našich expedic. Společně s paní 
knihovnicí jsme vybrali Afriku. Srdečně vás na besedu 
zveme. Věřte, že se společně s námi budete trochu bát, 
občas žasnout, ale hodně se dozvíte i zasmějete. Těšíme 
se na setkání

Jirka a Alena Márovi
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Za přítomnosti tří kněží proběhla v hluckém kostele slavnostní 
mše svatá, která byla obětována za živé a zemřelé Vavřince. 
Hlavním celebrantem byl pan Petr Hofírek, farář z Dolního 
Němčí, který nahradil již dříve zmiňovaného pátera Bernarda 
Slabocha, který se nemohl zúčastnit z důvodu nemoci. 

Žádosti otce Josefa Janka, který poprosil věřící, aby se mše 
svaté zúčastnili v krojích, bylo vyslyšeno. Celé rodiny, ale také 
jednotlivci přicházeli ve slavnostním oblečení uctít památku sv. 
Vavřince. Potěšte své oko na krojovaný Hluk v našem kostele. 
Za zmínku stojí chlapec uprostřed, který sice není v kroji, ale 
jedná se o jediného Vavřince v Hluku. 

Všem krojovaným Pán Bůh zaplať a doufejme, že se v dalších 
letech jejich řady rozšíří.                                                         JK

Informace z farnosti 

Ohlédnutí za Svatovavřineckými hody

Stalo se již tradicí, že každé sobotní 
odpoledne je sloužena mše svatá 
v kapli Charitního domu v Hluku.

Bylo horké letní odpoledne dne 
31. srpna t. r. Již zmiňovaná mše se 
konala v parku, který je neoddělitelnou 
součástí uváděného domu. Tento 
dům se stal novým domovem pro 
spoustu jeho obyvatel. Ve stínu stromů 
parku našli věřící trošičku chládku 
před teplými paprsky sluníčka. Díky 
zdravotnímu personálu se mše mohli 
zúčastnit i obyvatelé, kteří nejsou 
schopni samostatné chůze. Ostatní 

obyvatelé pak zaujali místa k sezení. 
Mši svatou sloužil náš pan farář 
P. Josef Janek. 

Na této mši nescházel ani hudební 
doprovod a zpěv pod vedením 
Františka Libosvára. Po skončení 
mše bylo připravené společné 
posezení. Na stolech nescházelo ani 
občerstvení, které s láskou a velkou 
obětavostí připravily sestřičky. Pak 
následovala společná zábava. Bylo 
krásné sledovat, že i lidé ve stáří si rádi 
zazpívají a zavzpomínají na své mládí. 

Bylo pro nás velkou radostí, že již 
po několikáté, a to na základě pozvání, 

jsme mohli přijít zazpívat obyvatelům, 
kterým jsme alespoň na chvíli ulehčili 
jejich zdravotní potíže. 

Byla jsem požádána, abych 
jménem všech klientů vyjádřila 
velké poděkování celému personálu 
za jejich obětavost a lidský přístup, se 
kterým se starají o své svěřence.  

Poděkování patří i paní vedoucí Evě 
Malůškové, která má velkou zásluhu 
na organizaci a dobrém chodu celého 
domu. 

Za všechny přítomné ještě jednou 
od všech „velké děkujeme“.

Emilie  Morozová 

Mše svatá v prostředí přírody 
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 Šťastný kněz P. Antonín Bachan jubilující

Otče Antoníne, často Vás lidé představují jako rodáka 
z Hluku, je to správně?

Nejsem rodilý Hlučan, ale rád se k Hluku hlásím a rád zde 
žiji. Cítím, že zde jsou mé kořeny. Můj otec pocházel z Hluku, 
maminka z Vysočiny. Oba přišli osídlovat pohraničí, osud 
je zavál do Chodova u Bečova. Já se narodil 22. 5. 1949 
v Mariánských Lázních. Do Hluku jsem jezdil od dětství 
na prázdniny. Byla to krásná léta.

Jak jste se dostal k víře?
Vyrůstal jsem ve věřící rodině, kde byla víra prožívána 

společně. Důležitá byla zejména každodenní společná 
večerní modlitba, kterou považuji za základ. Do kostela 
jsme chodili každý týden do Bečova, za každého počasí 
a nachodili jsme stovky kilometrů.

Má víra se prohloubila v útlém dětství, kdy onemocněla 
maminka. Vzpomínám si na slova primáře Kropáče, který 
v její nemoci říkal: „Lékař léčí, Pán Bůh uzdravuje“. Utrpení 
a zkouška prohloubily víru mých rodičů a tedy i naši.

Se svou sestrou jsme často vzpomínali na své rodiče, 
na to, jak byli úžasní – nikdy se před námi nehádali, 
své problémy byli schopni řešit mimo nás. Toto mnoho 
dnešních rodičů neumí a neuvědomují si, že vše nepěkné 
zůstává v duši dětí.

Co Vás vedlo k rozhodnutí stát se knězem?
Po základní škole, kterou jsem navštěvoval nejdříve 

v Chodově u Bečova a druhý stupeň v Bečově nad Teplou, 
jsem se v Horním Slavkově vyučil soustružníkem a tam 
jsem také pracoval. Při práci jsem studoval večerní strojní 
průmyslovku. Po maturitě v roce 1972 jsem ve fabrice 
zůstal a pracoval jako technolog. Přišel však čas, kdy jsem 
začal být nespokojený s tím, co dělám – má práce a život 
mne nenaplňovaly. Jen těžko se to vyjadřuje slovy. Vše se 
odehrávalo v totalitní době, ale my jsme svou víru v rodině 
prožívali svobodně a pokud možno naplno. 

Velmi mne oslovili kněží na západě Čech, kam byli 
často „přeloženi“ za svou aktivitu. V pražské arcidiecézi 
bylo mnoho vynikajících kněží, kteří v době normalizace 
rozdávali radost a veselost, nesli opravdovou radostnou 
zvěst. Jejich práce a životy mne fascinovaly.

Jak na Vaše rozhodnutí stát se knězem reagovali Vaši 
nejbližší?

Rodiče a sestra věděli, jakou cestou se plánuji vydat. 
Z maminčiny strany byla rodina mým rozhodnutím 
překvapena, zkoušeli mně to rozmlouvat. V Hluku, rodina 

z tatínkovy strany, byli rádi. Když můj dědáček umíral a ptal 
se tatínka: „Co Tonda?“ tatínek mu řekl o mém úmyslu jít 
do semináře a dědeček řekl: „Já to věděl, to se mi bude 
dobře umírat.“ – to byl březen 1973.

V Hluku jsem měl výborné duchovní zázemí. Má druhá 
primice v roce 1978, kdy jsem byl vysvěcen, se konala 
právě zde v Hluku.

Když jsem v roce 1973 odcházel do semináře, ani 
ve fabrice nikdo proti mému rozhodnutí nic nenamítal. 
Právě naopak, mnoho spolupracovníků mně přišlo říct, že 
byli také ministranti. Byla to temná doba, kdy komunistický 
systém narušil duchovní tradici mnohých rodin, ale mnohé 
posílil.

Čím jste se v mládí bavil, jaké jste měl záliby?
Prožíval jsem krásné dětství a mládí v blízkosti lesů 

a nádherných skal. Když jsem jezdil do školy do Bečova, 
tak jsme trávili čas před vyučováním běháním po hradě, 
do kterého se dalo lehce dostat a tak jsme tam také dupali 
po relikviáři sv. Maura, který byl zakopán v kapli. Dnes je to 
vzácnost, která do Bečova láká mnoho turistů.

Rád jsem hrál na trubku. V Bečově nad Teplou byla v té 
době vynikající základní umělecká škola. Pod tehdejším 
ředitelem Adolfem Oplem, který dokázal motivovat, získala 
škola prestiž, byla vysoce hodnocena. Jako v jediné se zde 
vyučovala hra na varhany. Několik Bečováků se prosadilo 
i ve filharmonii. Dětská dechovka několikrát vyhrála 
celostátní soutěž SMT (soutěž tvořivosti mládeže.) Má hra 
na trubku na filharmonii nestačila (smích), ale ocenili ji 
kamarádi, se kterými jsem hrál v kapele Unionka. Vznikla 
v Novém Sedle ve firmě Union, která vyráběla obalové sklo. 

Poznal jste lásku?
Ano, poznal jsem lásku k dívkám – pokud se ptáte na tuto 

lásku. Ale poznal jsem také lásku Boží a ta pro mne byla 
hlubší, silnější. Naplnila mne natolik, že jsem šel doslova 
hlavou proti zdi – vedla mne síla Božího Ducha. Doba pro 
studia ani samotná studia nebyla jednoduchá. Ale vedla 
mne Boží síla. Byly krize, vyvstávaly otázky, ale děkuji, že 
jsem vydržel.

V kolika farnostech jste sloužil? 
První farností byl Sokolov. Zde jsem začínal jako kaplan 

a působil 16 let. Byla to krásná rodinná farnost. Od roku 
1994–2012 se mým domovem staly jihozápadní Klatovy. 

Hlavní oltář tamního kostela Narození Panny Marie zdobí 
zázračný obraz Panny Marie, který do Klatov přivezl italský 

V letošním roce oslavil významné životní jubileum otec Antonín Bachan, osobnost, jejíž kořeny vedou 
do Hluku. Ve společnosti kněží, rodiny a farníků poděkoval 25. května 2019 v kostele sv. Vavřince v Hluku 
při mši svaté za dar života a víry. 

Oslava sedmdesátých narozenin se stala příležitostí nahlédnout do života a práce kněze, který mnohým 
Hlučanům rozdává úsměv a předává klid. 
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kominík Ricolti ze severní Itálie asi v roce 1650 a poté jej 
zdědil jeho zeť – krejčí Ondřej Hirsberger. Ondřej se svou 
ženou nemohli mít děti, žili v bídě, a když se rozhodli, že 
obraz prodají, začal 8. července 1685 krvácet. Krvácející 
obraz přinesl se svou ženou do kostela, kde byl uložen. 
Klatovský zázrak byl ve velmi krátké době pražskou 
arcidiecézí uznán za pravověrný. Je pravděpodobně 
nejrychleji uznaným zázrakem. Od té doby je 8. červenec 
dnem oslav Klatovské Panny Marie. Klatovský obraz se 
tak stal známější než jeho předloha v italském městě Re. 
Originál obrazu Panny Marie s dítětem byl součástí jedné 
italské kaple, ale 20. dubna 1494 se stal terčem útoku 
dvou opilých Italů, kteří na něj házeli kameny. Poté, co se 
jeden z nich trefil kamenem do čela Panny Marie, se obraz 
rozzářil a z její hlavy tekla osmnáct dnů krev. Ta je dosud 
uchovávaná v relikviáři v místní kapli.

Každým rokem se 8. července koná v Klatovech na české 
poměry mimořádně velká pouť, které se účastní až tisíc 
poutníků. Několikrát ji navštívili také poutníci z Hluku.

Za Vašeho působení se podařily i rozsáhlé opravy 
kostela.

Zásadní je pro mne vždy duchovní služba. Bylo-li to ale 
možné, snažil jsem se o obnovu chátrajících církevních 
památek v mém působišti. S pomocí mnoha obětavých lidí 
a za podpory města Klatovy se několik věcí podařilo. Bylo 
to však velmi náročné období. Na starost jsem měl jednu 
dobu asi 12 kostelů.

Co Vás na Vašem povolání těší, naplňuje? 
Jak jsem již zmínil, duchovní služba obecně. Nejvíce 

mne ale naplňuje služba nemocným a starým. V mládí 

jsem přes svou bolest daleko více pochopil bolest druhých. 
Nejkrásnější a nejsilnější chvíle prožívám u umírajících. 
Člověk si v těchto chvílích sahá na Boží přítomnost. Přichází 
okamžik, kdy člověk odchází se slzami v očích, ale šťastný, 
neboť se hmatatelně dotýká Boha.

Kněžská služba přináší obrovskou sílu Božího Ducha. 
Těm, kteří se chtějí otevřít, ukazuji sílu Boží lásky. To není 
moje síla, to je Boží moc.

Čím a jak se zaměstnává farář v důchodu?
Pro mne je to doba radosti. Vypomáhám kněžím 

ve čtyřech děkanátech, sloužím bohoslužby dle potřeby. 
V dnešní době je práce kněze čím dál náročnější – dochází 
k nárůstu administrativy. Přál bych každému knězi prožívat 
takové kněžství, jaké nyní prožívám sám – v klidu a bez 
starostí. Jsem šťastným knězem.

Domnívám se, že lépe a optimističtěji snad ani nejde 
ukončit náš rozhovor. Nebylo vůbec snadné rozloučit se 
s otcem Antonínem. Jeho srdečnost, skromnost, vnitřní 
síla, schopnost pojmenovávat věci a situace správnými 
termíny je ohromující. 

Prostřednictvím Hluckých novin přejeme otci Antonínovi 
hodně Boží lásky a síly v kněžské službě. Děkujeme za Vaši 
lidskost, nesmírnou trpělivost, vlídná slova, povzbuzení 
a porozumění. Přejeme Vám stálý úsměv na tváři, ať Vám 
Pán žehná ve Vaší náročné práci.

Děkuji za rozhovor
Iveta Mátlová

Foto: Lukáš Baroň
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Z činnosti Svazu postižených civilizačními chorobami (SPCCH)

Nedá se říct, že v důchodovém věku spíme na vavřínech. 
Náš velmi činorodý program probíhá celý rok. 

V zimních měsících se zaměřujeme na zdravotní cvičení 
pod vedením paní Josefky Hrubé. Toto cvičení pak podle 
zájmu probíhá i po celý rok. 

V měsíci lednu 2019 se naše členky zúčastnily turnaje 
v kuželkách ve Vlčnově, kde získaly moc krásné 1. místo.  
V únoru jsme si zasoutěžily v bowlingu.

Pomazánkový den, který připravily naše členky, oslovil 
chuťové buňky všech přítomných. K ochutnání bylo 
předloženo 40 druhů různých pomazánek a jako doplněk 

se nabízel i chutný čaj. Byla to velmi pěkná a úspěšná akce 
s výměnou receptů.  

V květnu jsme si na jedno sobotní odpoledne naplánovali 
společný pochod na mysliveckou chatu do Býčiny, kde 
hlavním programem, jako u všech takových akcí, bylo 
opékání špekáčků. Pro zvědavé doplňuji, že i na zapití tam 
něco málo nechybělo. Počasí nám přálo a tak jsme všichni 
společně strávili příjemné sobotní odpoledne. 

Mimo akcí v našem bydlišti nebo blízkém okolí jsme byli 
na poznávacím zájezdu na zámku ve Slavkově u Brna, 

následně doplněném projížďkou parníkem po brněnské 
přehradě.   

Moc rádi jezdíme do termálů, kde koupele léčí pohybové 
ústrojí, dýchací cesty i kožní problémy. Každý z nás se 
snaží dělat něco pro svoje zdraví, což je jistě prospěšné. 
Vracíme se rádi na Slovensko do Podhájské, Dunajské 
Stredy a Vincova lesa. 

Od června probíhají týdenní ozdravné pobyty: Roháče, 
Chorvatsko-Hvar, Ludvíkov u Vrbna pod Pradědem. 

V měsíci září se těšíme na ozdravný pobyt v Trenčianských 
Teplicích a Krkonoších.

Na závěr si dovolím použít slova A. Einsteina: „Pouze 
život, který žijeme pro ostatní, stojí za to.“ 

Těmito slovy bych chtěla jménem všech členů SPCCH 
poděkovat paní Lence Pospíškové a paní Aničce Lekešové 
za obětavou práci a jejich čas, který nezištně věnují 
organizování všech našich společných akcí, a paní Marii 
Blahové za vzorné hospodaření s našimi financemi.

Emilie Morozová
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Již třicet let mohou čeští skauti ve svobodě tábořit, 
setkávat se, dělat svoji činnost. A to je důvod k radosti. 
V roce 1989 byl Junák – český skaut potřetí obnoven. 
Každý rok tedy můžeme s napětím, těšením, vyrážet 
o prázdninách do přírody. Náš oddíl i letos tábořil 
na střediskové základně v Chřibech. Celých čtrnáct dní 
nás celotáborovou hrou provázel příběh Harryho Pottera 
a jeho spolužáků z kouzelné školy v Bradavicích. Kromě 
toho jsme si vyzkoušeli různé aktivity ze skautské praxe, 
prožili putovní výpravu, koupali se, setkávali jsme se večer 
u ohně… Na tábor se vždycky těšíme, protože je to vždycky 
jedinečná příležitost spát ve skautských podsadových 
stanech pod hvězdami, šance prohlubovat přátelství, zažít 
mnoho legrace. I o tom rozhodně skautské tábory jsou. 

Kromě táborů, které skauti pořádají nejvíce v naší 
zemi, paří i konání velkých skautských akcí. Tento rok se 

ve dnech 22. 7.–2. 8. 2019 v USA konalo velké 24. světové 
skautské setkání zvané jamboree. Na toho setkání se 
nedostane jen tak každý skaut. Je k tomu zapotřebí i kapka 
vlastního úsilí a odhodlání. A to se podařilo členovi našeho 
skautského oddílu Kon-Tiki – Ondrovi Kadlčkovi. Ten 
měl tu čest se tohoto setkání zúčastnit. V USA na skauty 
čekalo jedno dobrodružství za druhým. Účastníci si mohli 
vyzkoušet řadu netradičních sportů jako rafting, horská 

kola, skate park, zip lining, lanové překážky nebo celá 
řada různých střelnic atd. Nebyl to samozřejmě veškerý 
program. Hlavním smyslem a programem jamboree 
patří seznamování se s jinými kulturami a také nabízet 
svůj program, který představí jedinečnou charakteristiku 
jednotlivých zemí ostatním.

Čeští skauti letos utvořili největší českou výpravu, tzv. 
kontingent, za několik posledních. Na jamboree vyrazilo 
494 skautů a skautek z různých oddílů naší republiky. 
Heslem české výpravy bylo „Unbreakable“. To odkazuje 
na nezlomnost a vytrvalost českých skautů, kdy i přes 
trojí zákaz a rozpuštění organizace totalitními režimy 
nepřestávali bojovat za svobodu a skautské ideály. Čeští 
skauti vytvořili jamooddíly, které nesly název podle hrdiny 
minulého století, který popsaný boj zosobňoval. My 
v oddíle jsme na Ondru hrdí. Je to vlastně již druhý člen 
našeho oddílu, který se světového jamboree zúčastnil. 
Tím prvním byla Barča Mihalková, která byla v roce 2015 
účastnicí 23. světového jamboree v Japonsku. Určitě je to 
velký prožitek, ale nejdůležitější je, že zde můžeme potkat 
různé kultury a učit se jeden od druhého solidaritě, což je 
pro dnešní výchovu dětí a mladých lidí velmi podstatné. 

Neboť už Jan Amos Komenský napsal, že: „Takový je 
příští věk, jak jsou vychovávání příští jeho občané.“ 

Kon-Tiki

Léto u hluckých skautů

Ondřej Kadlček na jamboree v USA



www.mestohluk.cz

18        Hlucké noviny

21. srpen 1969 – den hanby

Hořící svíčky v oknech bytů velkých měst večer 21. srpna 
1969 měly připomenout 1. výročí okupace Československa 
armádami států Varšavské smlouvy. Tímto aktem dali lidé 
najevo, že nezapomněli na zradu a křivdu. V téměř všech 
větších městech naší republiky probíhaly bouřlivé připomínky 
tohoto smutného výročí. Původně pokojné pietní akce vyústily 
v boje skupin mladých lidí s bezpečnostními složkami, 
zejména Lidovými milicemi. Důsledkem srážek bylo několik 

mrtvých a mnoho zraněných. Mezi lidmi byla rozšiřována 
směrnice, vyzývající k nenásilnému protestu proti okupaci 
Československa a politice normalizátorů. Jedna z variant 
směrnice si našla cestu i do tehdejšího Autopalu. Díky paní 
Marii Kolískové si ji můžete přečíst v době, kdy jsme si před 
necelým měsícem připomněli padesát let od této hanebné 
události našich dějin.                                                      IMat
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Jak možná mnozí ví, chystám fotopublikaci, ve které by 
se měli najít všichni Hlučané narození během 20. století. 
K tomu, aby to bylo opravdu dokonalé dílo, mi ale stále 
chybí fotografie některých ročníků. Jedná se mi hlavně 
o školní fotky či fota z jubilejních setkání (čtyřicátiny, 
padesátiny apod.).

Ve svém archívu zatím nemám dostatek snímků těchto 
ročníků: 1933, 1938, 1960, 1961, 1965, 1967, 1969, 
1973, 1986. Chybí mi také ročníky 1990–1997.

Blahopřání

Dne 3. září 2019 se dožila 65 let 
moje manželka, paní Mária Kupcová. 

Hodně štěstí, zdraví a Božího požehnání 
přejí manžel a děti. 

Společenská kronika červen – srpen 2019

NAROZENÍ 
Červen
Šarlota Štipčáková
Jan Hanáček
Sebastian Pospíšek

Červenec
Viktorie Jančová
Tereza Prajzová
Robin Coufal

Srpen
Sofie Hrabcová
Vanesa Hrabcová
Melissa Křápková
Nicolas Jurásek

ÚMRTÍ
Červen
Jiří Béza
Božena Pučíková
Renata Mitáčková

Červenec
Ludmila Podlasová
František Štefaník

Srpen
Josef Lekeš
František Šmejdíř
Marie Lekešová
Ludmila Hrubá

SŇATKY
Červen
Michal Abrahámek – Eva Bětáková
Petr Šimčík – Veronika Oslzlová
Pavel Šišák – Leona Míšková
Petr Vanda – Eva Skovajsová

Červenec 
Antonín Menšík – Pavla Kočí
Carlos Jose Astua Elizondo – 
Kateřina Jelénková

Srpen
Michal Hartl – Kristýna Pěrková
Alan Olšák – Jana Matějková
Zdeněk Chludil – Veronika Hájíčková
Michael Řihák – Andrea Blažková

Prosba a výzva

Výzva se samozřejmě netýká jenom těchto ročníků. Kdo 
by měl doma zajímavé snímky, které by rozhodně neměly 
v naší hlucké knize chybět, neváhejte a přineste mi je 
k okopírování. Ve stánku vedle školy bývám v odpoledních 
hodinách. Fotky naskenuju a vrátím do 24 hodin. 

Předem děkuju za pochopení a případnou ochotu. 

Marie Plačková – kronikářka města Hluk

Dne 9. října 2019 se dožívá významného 
životního jubilea 90 let naše maminka, 

babička a prababička, paní Jarmila Srncová. 
Za všechnu práci a starostlivost jí děkují 

a hodně zdraví a spokojenosti přejí dcera 
a syn s rodinami.
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Čas plyne, jen vzpomínky zůstávají.
Dne 19. srpna 2019 jsme vzpomněli  
3. smutné výročí úmrtí pana Stanislava 
Kadlčka. Za  tichou vzpomínku 
děkují manželka Ludmila, dcera a  syn 
s rodinou.

Kdo v srdcích žije, neumírá…
Dne 5. září 2019 jsme vzpomněli 
nedožitých 80 let manžela, tatínka, 
dědečka a  pradědečka, pana 
Stanislava Smetky. S láskou vzpomíná 
manželka a děti s rodinami.

Čas tiše plyne, ale vzpomínka nám 
zůstává.
Dne 10. září 2019 uplynulo pět let 
od  úmrtí mého manžela, tatínka, 
dědečka a  pradědečka, pana Jana 
Maluška. S láskou vzpomíná a děkuje 
všem, kdo vzpomenou s  námi, 
manželka Ludmila, dcera Jana 
s rodinou a syn Vlastimil s rodinou.

Dne 11. září 2019 jsme vzpomněli 
22. výročí úmrtí pana Stanislava 
Buncmana. Dále si 22. listopadu 
2019 připomeneme jeho nedožité  
70. narozeniny.
S úctou a láskou vzpomínají manželka 
a  dcery s  rodinami. Děkujeme všem, 
kteří jste ho měli rádi a  spolu s  námi 
mu věnujete tichou vzpomínku.

Kdo vás měl rád, nezapomene, kdo vás 
znal, vzpomene.
Dne 12. září 2019 jsme vzpomněli  
5. smutné výročí úmrtí našeho 
manžela, tatínka a dědečka, pana Petra 
Konečného, a  21. června 2019 tomu 
bylo 30 let, co zemřel jeho otec, pan 
Jan Konečný. S  láskou vzpomínáme. 
Manželka a dcery s rodinami.

Odešels tiše, jako když hvězda padá, 
zůstala bolest, která neuvadá.
Dne 13. září 2019 jsme vzpomněli  
 14. výročí úmrtí našeho manžela, tatínka 
a  dědečka, pana Stanislava Nemravy. 
Za  vzpomínku děkují manželka, syn 
Stanislav, dcera Kateřina a vnuk Marošek.

Dne 14. července 2019 by se dožil 80 let 
manžel, tatínek a dědeček, Jan Směšný. 
Třetího srpna uplynulo 15 let od  jeho 
úmrtí. Vzpomínáme na  člověka, který 
pro nás hodně znamenal. Manželka, 
dcera a syn s rodinami.

Dne 15. července 2019 by se dožil můj 
manžel, tatínek, dědeček a pradědeček, 
pan Antonín Kupec, 80 let. Zároveň 
15. listopadu 2019 vzpomeneme  
9. výročí jeho úmrtí. S láskou vzpomínají 
manželka a dcery s rodinami.

Kdo v srdcích žije, neumírá.
Dne 28. července 2019 
uplynulo 1. smutné výročí 
od  úmrtí naší maminky, 
paní Marie Huspeninové.
Dne 24. června 2019 

uplynulo 16 let, kdy nás navždy opustil 
náš tatínek, pan Jaroslav Huspenina. 
Za  celou rodinu děkují dcery Marie 
a Jaroslava.

Když naplní se čas, člověk odchází. Žije 
však v nás, v našich vzpomínkách.
Dne 12. srpna 2019 tomu bylo 7 let, 
kdy nás opustil náš tatínek, dědeček 
a  pradědeček, pan Josef Tarnoczy. 
Za  tichou vzpomínku děkuje dcera 
s manželem, syn a vnoučata s rodinami.

Dne 13. srpna 2019 jsme vzpomněli 
nedožitých 100 let našeho tatínka, 
dědečka a  pradědečka, pana 
Jana Dominika, a  14. října 2019 
vzpomeneme 20. výročí jeho úmrtí.
Za  tichou vzpomínku těm, kdo ho 
znali, děkují a s láskou vzpomínají děti 
s rodinami.

Čas tiše plyne, jen vzpomínky zůstávají…
Dne 14. srpna 2019 jsme vzpomněli 
10. výročí úmrtí a  dne 31. října 2019 
vzpomeneme nedožitých 75 let 
našeho tatínka, dědečka, pradědečka, 
pana Lumíra Penka. Děkujeme 
všem, kdo vzpomenou s  námi. Děti 
s rodinami.

VZPOMÍNKY
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Jak tiše žil, tak tiše odešel, skromný ve svém 
životě, velký ve své lásce a dobrotě.
Dne 15. září 2019 tomu bylo osm let, 
co nás navždy opustil pan František 
Šimčík. S úctou a láskou stále vzpomíná 
vnučka Jitka s rodinou.

Je smutno bez Tebe žít, nemá kdo poradit, 
potěšit. Díky za  to, čím jsi pro nás byla, 
za každý den, který jsi pro nás žila.
Dne 18. září 2019 vzpomínáme 5. výročí 
úmrtí naší drahé manželky, maminky 
a babičky, paní Libuše Hájkové. S láskou 
vzpomínáme. Za  tichou vzpomínku 
děkuje manžel Jan a dcery s rodinami.

Dne 3. října 2019 uplyne 10 let, kdy 
nás navždy opustil náš manžel, otec 
a  dědeček, pan Rudolf Tomášek. 
S  láskou vzpomínají manželka, dcera 
a syn s rodinami.

Kdo úsměv a  lásku rozdával, ten s  námi 
žije dál.
Dne 4. října 2019 uplyne 20 let, co nás 
opustil můj manžel, tatínek a  dědeček, 
pan Václav Štefaník. Vzpomíná 
manželka a dcery s rodinami.

Dne 4. října 2019 uplyne 25 let, kdy nás 
ve svých 33 letech navždy opustil bratr, 
švagr a  strýc, pan František Janás. 
Zavzpomínejte, prosím, s  námi. Sestra 
Marie s rodinou.

Kdo Tě měl rád, vzpomene, kdo Tě miloval, 
nezapomene.
Dne 7. října 2019 uplyne 5 let, co 
nás navždy opustil náš manžel, otec, 
dědeček a  pradědeček, pan Ludvík 
Srnec. Za  tichou vzpomínku děkují 
manželka, syn a dcera s rodinami.

Kdo žije v  srdcích těch, které opustil – 
neodešel.
Dne 19. srpna 2019 jsme vzpomněli 18. 
výročí úmrtí našeho tatínka, dědečka 
a  pradědečka, pana Matěje Štefaníka. 
Za  vzpomínku děkují synové a  dcery 
s rodinami.

VZPOMÍNKY

Vzpomínka na  Tebe stále je živá, kdo 
v srdcích žije, neumírá.
Dne 9. října 2019 uplyne 9 let, kdy nás 
navždy opustil pan Josef Švanda. 
S láskou vzpomíná manželka Božena, 
dcera Lenka, syn Josef, sestra Draha, 
vnučky Adélka, Maruška, Elenka 
a ostatní příbuzní.

Odešel tiše, jako když hvězda padá, 
zůstane bolest, která neuvadá.
Dne 26. října 2019 vzpomeneme 
smutné 23. výročí úmrtí našeho 
drahého manžela, tatínka, dědečka, 
bratra, švagra a  strýce, pana Jana 
Šimčíka. Za  vzpomínku děkuje 
manželka, děti a celá rodina.

Dne 25. listopadu 2019 vzpomeneme 
1. smutné výročí, kdy nás opustila 
maminka, babička, prababička 
a  praprababička, paní Anna 
Prachařová, a  21. července jsme 
vzpomněli 32. výročí úmrtí jejího 
manžela Josefa. Kdo jste je znali, 
vzpomeňte s  námi. Za  tichou 
vzpomínku a  modlitbu děkuje celá 
rodina.

Už jen kytičku na  hrob ti můžete dát, 
zapálit svíčku a vzpomínat.
Dne 14. října 2019 uplyne šest let, 
co nás navždy opustila naše drahá 
maminka, babička a prababička, paní 
Marie Bachánková. S láskou a úctou 
vzpomínají syn, dcery a  snacha 
s rodinami.

Odešel jsi náhle, jak si osud přál, ale 
v našich srdcích žiješ stále dál.
Dne 2. srpna 2019 jsme vzpomněli  
21. výročí úmrtí našeho manžela, 
tatínka, dědečka a  bratra, pana 
Jaroslava Štefaníka. Kdo jste ho 
znali, vzpomeňte s  námi. Děkuje 
rodina Štefaníkova.
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Sportovní úspěchy Filipa Jozefáka
Jsou tomu tři roky, co jsme psali o řeckořímském 

zápasníkovi Filipu Jozefákovi a jeho úspěšné sezóně. Od té 
doby se ve sportovním životě tohoto mladého Hlučana, 
který zápasí v barvách Nivnice, mnohé změnilo. 

V roce 2017 absolvoval spoustu turnajů po celé 
republice, kde se utkával s těmi nejlepšími z republiky 
i zahraničí. Dařilo se mu velmi dobře, sezóna vyvrcholila 
na mistrovství republiky v Krnově. Tam se v kategorii 
mladších žáků ve váze do 57kg dostal až do finále, kde i přes 
výborný výkon prohrál na body. To byl po dlouhých letech 
první velký úspěch nivnického oddílu. Za pěkné výsledky 
mohl zodpovědný přístup k tvrdým tréninkům jak Filipa, 
tak i jeho trenérů Pavla Tomance, Vratislava Vítka a Josefa 
Mahdala. Krnovský úspěch Filipa nominoval do ankety 
Sportovec okresu, kde obsadil skvělé druhé místo. Čekala 
ho sezóna ve starší kategorii, ale nastal nečekaný zlom. 
U Filipa se objevily zdravotní potíže a kvůli nemoci musel 

vypustit celou sezónu. Nejenže nemohl zápasit, ale nemohl 
vůbec sportovat. Tuhle frustrující situaci nesl Filip hodně 
těžce. 

Po roční pauze začal v listopadu lehce trénovat. 
Postupně tréninkové tempo pod pečlivým dohledem 
trenérů zvyšoval, protože se chtěl účastnit mistrovství 
republiky jak v zápase řecko-římském, tak i ve volném 
stylu. To mu v roce 2018 uniklo, proto byla motivace o to 
větší. Ke všemu se šampionát konal už na přelomu února 
a března a to oba styly s týdenním odstupem. Byla to sázka 
do loterie. V průběhu tří měsíců Filip dřel na trénincích 
tak tvrdě, že rodiče o něj měli obavy. Přidával si i doma 
ve své mini tělocvičně, jel na soustředění do Prahy i Polska. 
Jezdil i do sousedního Hodonína, kde mu vyšli vstříc 
a mohl trénovat s více sparring partnery. Měl natrénováno 
a mohl vyrazit do dalekého Chomutova na „řecák“. Filip 
zde potvrdil, jak bojovné srdce má. Do puntíku plnil rady 
trenéra a po vynikajících výkonech ve skupině se dostal až 
do finále. Tam ho čekal rovněž neporažený borec z Třince. 
Filip zápasil výborně. První kolo vyhrál a ve druhém vedl už 
12:6. Dominoval. Nakonec si ale nepohlídal ojedinělý chvat 

soupeře a titul prohrál. Před turnajem o finále ani nesnil. 
O to větší bylo jeho zklamání, když měl k titulu ve svém stylu 
tak blízko. „Zase stříbro!“, posteskl si zklamaný Filip. Přesto 
to byl po roce 2017 další titul vicemistra pro Nivnici. Týden 
pauza, lehké tréninky, udržení váhy a ladění formy.

Další mistrovství ho čekalo v Hradci Králové. Tentokrát 
volný styl. Události se nesly v duchu chomutovského 
šampionátu. Tentokrát si ale finále pohlídal. Soupeři nedal 
sebemenší šanci, porazil ho na lopatky a do Nivnice přivezl 
první titul mistra republiky. Filip byl štěstím bez sebe. Z jeho 
úspěchu vládlo v nivnickém klubu nadšení. 

V květnu jel na další velkou akci. Byl vybrán do výběru 
Jihomoravského kraje na mistrovství republiky oblastních 
družstev. Filip potvrdil super formu a i díky němu družstvo 
vybojovalo titul II. vicemistra. Filipova medailová kolekce 
z domácích šampionátů byla kompletní. Tentýž měsíc 
jel mladý zápasník ještě na největší mezinárodní turnaj 
v Česku, do Kladna. Turnaje se zúčastnili borci Polska, 
Maďarska, Německa, Belgie, Dánská, Ruska, Slovenska 
a Česka. Vyhrál. Pak ještě absolvoval turnaje v Novém 
Jičíně a Brně. I tam byl na stupních vítězů. 

Filip dokázal, že pokud člověk chce, má vůli a radost 
z tvrdé a poctivé práce, tak lze dokázat i věci takřka 
nemožné. Filipovi gratulujeme k úspěchům a získaným 
oceněním. Přejeme mu hlavně pevné zdraví a hodně 
podobných úspěchů. Jeho sportovní cestu můžete 
sledovat na webových stránkách nivnického klubu, nebo 
na YouTube.                                                                    IMat
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Fotbal v Hluku v době 2. světové války a těsně po ní
V letošním roce 2019 si připomínáme 80. výročí zabrání 

naší republiky nacistickým Německem. I v době války 
se fotbal hrál na moravském a českém venkově. Jak to 
vypadalo v Hluku v této době?  Fotbal se hrál na fotbalovém 
hřišti SK Hluk ve Šraňkoch, dnes je tam Kovoplast, výrobní 
družstvo. Když mužstva nastupovala k zápasu, musela 
diváky zdravit vztyčenou pravicí, což byl nechvalně známý 
pozdrav. Německá okupace a válka znamenala mimo jiných 
drastických opatření, také omezení sportovní a kulturní 
činnosti. Kopaná však zakázána nebyla. Pro nedostatek 
jiné zábavy stoupl zájem o fotbal, čímž se zvýšily návštěvy. 
Tímto se zlepšovala finanční stránka klubu. Nastaly však 
jiné obtíže. Velká část funkcionářů i hráčů musela odejít 
na práce do Německa. Potíže byly také se sháněním 
sportovní výstroje. Pro sportovní zájezdy nebyly povoleny 
autobusy, a tak se začalo znovu jezdit na kole. 

Kdo byli předsedové fotbalového oddílu v těchto těžkých 
letech? V roce 1940 to byl Antonín Mitáček, v roce 1941 
Antonín Kremr, v roce 1942 Jakub Krpal, v roce 1943 
a 1944 František Huspenina, v roce 1945 byl fotbal 

pozastaven, v roce 1946 Vavřin Bachan, v roce 1947 Matěj 
Soška a v roce 1948 Antonín Pivnický. 

Co zajímavého se v těchto letech událo ve fotbale 
v Hluku? V roce 1940 hrál Hluk I. B. třídu zlínského okolí. 
Protože to bylo hodně daleko, nedalo se jezdit na kole, tak 
se to řešilo různými způsoby, které však byly v této době 
hodně nebezpečné. V případě prozrazení mohl následovat 
tvrdý postih.

V roce 1941 (2. 6.) o svatodušních svátcích hostoval 
v Hluku kompletní prvoligový tým  S. K. Prostějov, který 
krátce před tím porazil ve Středoevropském poháru 
ve Vídni místní Admiru 4:0. Naši hráči prohráli 15:1.

V květnu 1942 bylo vyhlášeno nad celým územím 
protektorátu stanné právo. Bylo to po atentátu na Heydricha. 
Začal platit zákaz fotbalu až do odvolání. Po obnovení 
činnosti v srpnu 1942 musel být klub přihlášen na základě 
výzvy protektorátních úřadů do Kuratoria pro výchovu 
mládeže. Deset členů bylo nahlášeno jako cvičitelé 
a vedoucí mládeže. Byla to však pouze formálnost. 

V roce 1943 zahynul tragicky při dopravní nehodě hráč 
František Polášek. Na pohřbu promluvil předseda klubu 
František Huspenina a člen výboru Bartošík. Hráči se 

pohřbu zúčastnili v dresech. Po několik let se hrával turnaj 
„Memoriál Františka Poláška“. Když zemřel funkcionář 
Čížek a o něco později Antonín Kašpara, hrával se 
memoriál jménem všech tří sportovců. 

V roce 1944 se hrávalo v blízkém okolí Hluku. Za hráče 
Františka Mitáčka (Fiantu) nabídla Slovácka Slávia 
50 000 Kč, přesto hráč zůstal v Hluku. V tomto roce byly 
postaveny na hřišti ve Šraňkoch kabiny. Po 12 letech 
činnosti oddílu se mohli konečně hráči oblékat ve svém 
domově. Před tím se domácí převlékali u známých nebo 
funkcionářů v blízkosti hřiště (například u Vávry Bachana.)

V roce 1946 postoupilo mužstvo do I. B. třídy. Nejlepšími 
hráči byli Jan Blaha a Josef Říha.

V roce 1947 byla provedena oprava šaten v částce 
19 000 Kč. Fotbal byl v poválečné době hodně populární, 
ale nedostávalo se finančních prostředků. Jezdilo 
do blízkého okolí, ale i tak to znamenalo hodně peněz.

V roce 1948 se hrála v Hluku I. A. třída hanácké fotbalové 
župy jih s těmito mužstvy podle umístění: Malenovice, 
Staroměstský S. K., Spytihněv, Dolní Němčí, Bystřice 
p. H., Mařatice, Hluk, Podvesná-Zlín, Příluky, Lůžkovice, 
Slovácká Slávia, Uherský Brod. Je vidět, že fotbal se hrál 
dobrý hlavně na vesnici, viz umístění Slovácké Slávie 
a Uherského Brodu. 

Tímto článkem bych chtěl vzpomenout na těžké válečné 
chvíle, se kterými se musel fotbal vypořádat. Snaha a píle 
jak funkcionářů, tak i hráčů byla bezmezná. Fotbalový 
S. K. byl založen v roce 1932, a já mám v dnešní době 
obavy, jak se bude slavit výročí 100 let fotbalu v Hluku. 
Je to sice ještě celých 13 let, takže se dá jen velmi těžce 
předvídat. Když vycházím ze situace z dnešní doby, tak 
nejsem příliš optimistický. Výchova a práce s mládeží je 
nyní v oddíle fotbalu Spartak Hluk sice na velmi dobré 
úrovni, ale v patnácti letech dochází k úbytku, který pak 
vyvrcholí po skončení dorosteneckého věku. Je totiž hodně 
možností jak se zabavit, aniž by se člověk musel namáhat. 
A pohodlnost patří v nynější době k oblíbenému zájmu. 
Měli bychom vzít vzor z našich předků, kteří se věnovali 
svému koníčku s velkým entusiasmem, s cílem si něco 
dokázat. Být zkrátka lepší než druhý. Na závěr, jak praví 
staré pravidlo: „Sportem ku zdraví!“

Bylo by velmi smutné, kdyby náš opravený sportovní 
areál neměl pravidelně sportující mladé lidi.

Antonín Zlínský
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Stolní tenisté KST Hluk zářili na krajských přeborech 
jako nejúspěšnější oddíl Zlínského kraje

Mladí stolní tenisté KST Hluk ukončili sezonu 2018/2019 
dosud nejlepším klubovým výsledkem v podobě nejvyššího 
počtu získaných medailí z krajských bodovacích turnajů. 
Mladé naděje se pravidelně zúčastňovaly všech bodovacích 
turnajů, kterých bylo v letošní sezoně celkem 8. Díky 
výborným výsledkům dosáhly v konečném pořadí na 3 
zlaté, 2 stříbrné a 3 bronzové medaile, což byla odměna 
nejen pro samotné hráče, ale byla tím rovněž podtržena 
skvělá práce trenérů.

V kategorii nejmladších a mladších žáků nás reprezentoval 
Matyáš Kolečkář, který se v kategorii nejmladších žáků 
umístil na 1. místě a v mladších žácích obsadil krásné 3. 
místo.

V kategorii nejmladších žáků uspěl další zástupce oddílu 
Ladislav Mlček, který se umístil na 3. místě.

Kategorii starších žáků vyhrál Ondřej Kozelek, který 
rovněž nastupoval v kategorii dorostu, kde obsadil 2. místo.

Kategorii starších žákyň suverénně vyhrála Štěpánka 
Vrzalová, která svůj úspěch potvrdila i v kategorii 
dorostenek, kde se blýskla 2. místem. V kategorii 
dorostenek reprezentovala klub i Klára Malíková, které 
patřilo 3 místo.

Dalšími hráči, kteří se zúčastnili KrBtm, byla Lucie 
Obdržálková, která v nejmladších žákyních obsadila 5. 
místo, a Aneta Ježková ve stejné kategorii skončila na 8. 
místě. V kategorii nejmladších žáků nastupoval Tomáš 
Vybíral, kterému patřilo 13. místo.

Dalším skvělým výsledem se pyšnila dvojice hráček 
Klára Malíková a Štěpánka Vrzalová, která na krajských 

přeborech družstev vyhrála první místo, kdy si v samotném 
finále lehce poradila s dvojicí protihráček ze Vsetína 
v poměru 3 – 0 a získali tak další zlatou medaili pro náš 
klub.

Velkým úspěchem pro náš oddíl byla také nominace 
hráčky Štěpánky Vrzalové a trenérky Moniky Vybíralové 
za Zlínský kraj na OLYMPIÁDU DĚTÍ A MLÁDEŽE 
V LIBERCI. Tato akce se konala od 23. června do 28. 
června.

Štěpánka Vrzalová svými výkony podtrhla vynikající 
sezonu a spolu se svou vsetínskou spoluhráčkou Nelou 
Hanákovou získaly v kategorii družstev pro Zlínský kraj 
zlatou medaili, když si poradily s velmi těžkým losem, který 
jim pro čtvrtfinále přiřadil nasazené dvojky a to hráčky 
Královehradeckého kraje, které porazily 3:1. V semifinále 
poměřily své síly s hráčkami Plzeňského kraje, které 
porazily shodně 3:1 a ve finále si poradily i se soupeřkami 
z Moravskoslezského kraje stejným výsledkem 3:1.

V tomto měsíci jsme zahájili přípravu na novou sezonu.
I když jsme se bohužel museli po 18 letech rozloučit 

s ženskou nejvyšší soutěží – extraligou, tak to pro náš klub 
nic nemění a naopak se chceme ještě intenzivněji věnovat 
práci s mládeží pod vedením trenérky Moniky Vybíralové 
a Vratislava Oslzly. 

Zveme všechny děti, které baví stolní tenis.
V měsíci září bude probíhat nábor nových členů v pondělí 

a ve středu od 16 do 17 hodin.
Monika Vybíralová
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Mladší žáci Hluku vyhráli krajskou soutěž 
Zlínského kraje 2018–2019

Sezóna 2018–2019 skončila pro mladší žáky hluckého oddílu 
kopané velmi úspěšně. Mužstvo hrálo po celou sezónu velmi 
dobrý fotbal, soupeře většinou přehrávalo. Z 21 zápasů 17 vyhrálo 
a 4 prohrálo, z toho v normální hrací době 2, na pokutové kopy 
2. Adam Koníček byl nejlepším střelcem soutěže. Přestože kvůli 
zranění nemohl odehrát poslední dva zápasy, tak odehrál 19 
zápasů, což představuje 1112 minut, vstřelil 41 branek a stal se 
nejlepším střelcem soutěže. 

Toto mužstvo už od přípravky trénují Aleš Hrabalík a Michal 
Podškubka. Jsou to ročníky 2006 a 2007, ale příležitost dostávali 
i hráči starší přípravky ročníku 2008 (David Stašek, Viktor Hájek, 
Vuk Stamatovič, Vanesa Zlínská a Adam Konečný z ročníku 2009). 
Ta je velmi úspěšná v okresním přeboru Uherskohradišťska. 

V posledním zápase sezóny vyhráli v Boršicích u Blatnice 
s rivalem z Dolního Němčí 10:3. Branky: Pančík 3x, Konečný 
Adam 3x, Nemrava Dan 2x, Stašek, Křiváček. Sestava: Křižalkovič, 
Nemrava Martin, Habáň, Tesařík, Křiváček, Pančík, Podškubka, 
Nemrava Dan, Konečný Adam, Stašek, Zlínská, Hájek Viktor, 
Stamatovič, Hensirovský. Nehrál zraněný nejlepší střelec Adam 
Koníček a Havlík. Mladší žáci tuto soutěž vyhráli s 53 body 
a aktivním skóre 140:45.  Co k tomu dodat? Ať jim ta chuť 
a fotbalová dovednost vydrží i do budoucna. Hlucký fotbal to bude 
potřebovat.

Antonín Zlínský

Českomoravský volný pohár v rallye 2019
Ve dnech 17.–18. 5. 2019 se uskutečnila I. podorlická 

rallye, na kterou se vypravila dvoučlenná posádka z Hluku 
– Jan Hráček a Vojtěch Valný. Závodníci jeli s autem 
Lada VFTS. Ze 71 přihlášených posádek obsadili celkové  
37. místo a pěkné 6. místo ve své třídě H3.

Na Podorlické rallye se závodníkům moc nedařilo, dva 
defekty byly znát ve třídě i v celkovém pořadí.

Dalšího závodu se naši závodníci zúčastnili v Radouni 
na Jindřichohradecku. 13. mutli-S Radouňská rallye se 
konala ve dnech 21.–22. 6. 2019. Tato rallye je oblíbená 
a počítá se mezi náročnější. Ze 111 přihlášených týmu, 
obsadila posádka Jan Hráček a Tomáš Kretík s vozem 
Lada VFTS celkové 29. místo a 3. místo ve své třídě H3.

V pořadí třetí rallye se konala 3. srpna 2019 na Chrudimsku 
– 18. rallye Železné hory. Posádka Jan Hráček a Tomáš 
Kretík s vozem Lada VFTS vybojovala 23. místo ze 104 
přihlášených posádek a 2. místo ve své třídě H3.

Kroměříž byla další město, do kterého se 6.–7. září 
2019 vydali Jan s Tomášem závodit. Se svým vozem Lada 
VFTS se umístili na 6. místě a tím vybojovali titul Vicemistrů 
ve skupině H3. Závodníkům gratulujeme.

-an-
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Hlucké hospody a jejich hostinští – 3. část
Doba před rokem 1989

Hospoda na Sokolovni
Hospoda na Sokolovni bylo takové menší občerstvení 

a sloužilo hlavně sokolské veřejnosti. Bylo to místo 
v předsálí, kde v určité době pracovali manželé 
Šulekovi, kteří neměli žádné potomky. V roce 1947 přišla 
na Sokolovnu rodina Pravdíková. Pravdíkovi měli syna 
Františka (1929) a dceru Annu (1926), později Pančíkovou, 
která žije dodnes v Hluku na Láně. Paní Pančíková 
popsala, jak vypadala hospůdka v době, kdy tam rodiče 
Pravdíkovi žili. Byl tam byteček o dvou místnostech,  
z něhož se šlo do šatny a výčepu. Nějaká zvláštní místnost 
na sezení zde nebyla. Vše se odehrávalo v provizorním 
sezení v šatně a při zábavách na sále. Pár vzpomínek mně 
sdělil pan Václav Dufka, který byl Františkův kamarád. 
Právě na svatbě Františka byl Václav družbou. (Jeho 
družka byla Marie Ličmanová-Janků.) Jak to dříve bývalo, 
tak družba byl takovým hlavní šéfem svatby a Václav 
to sebral poctivě. Obsluhoval po celou dobu svatby. 
Do restaurace chodívali v této době učitelé, například pan 
Dorůžka, MUDr. Motyčka, Borýsek – cukrář, a také, jak 
bylo vzpomenuto, sokoli, kteří byli později zakázáni, ale 
na svoji hospůdku nezapomněli ani za vlády komunistů. 
Když se zprovoznil v roce 1951 Autopal, stala se hospůdka 
na Sokolovni jejich vlajkovou lodí. A i pro hasiče to byla 
jejich hospoda. Tak to bylo až do začátku 60. let 20. století. 
Když byla na Sokolovni 
zábava nebo ples, tak 
ve výčepu byl manžel Anny, 
Antonín Pančík, a vše 
stačil obsluhovat její bratr 
František. Otec Pravdík 
byl už jen na vítání hostů. 
A ještě se vrátím k Václavovi 
Dufkovi. Při jedné zábavě 
dělal Václav také porotce 
tanečníků. Chodil mezi 
tanečníky a sledoval, jak kdo 
se snaží tančit a hlavně jak 
mu to jde. Potom bylo jeho 
úkolem provést vyhodnocení 
nejlepší dvojice. V Sokolovně 
byla ve sklepě místnost, kde 
se také čepovalo v době 
zábav a plesů. Říkalo se 
tomu „peklo“. Když to však 
přebral Spartak a bývaly zde 
plesy sportovců, tak se to 
přejmenovalo na „Čmelbar“. 
(Otovi Konečném se v Hluku 
říká „Čmelák“, tak to vystihlo 
jeho naturel.)

Restaurace, vinárna 
a snackbar na sportovní hale
Když 24. 11. 1984 byla slavnostně otevřena sportovní 

hala, otevřela se v Hluku další restaurační zařízení, která 
měla za úkol sloužit nejen hostům sportovní haly, ale také 
občanům Hluku. Tehdy byly v Hluku v provozu dvě 
hospody, a to hospoda u Nemravů a hospoda na Obecním. 
Navíc tady byla ještě kavárna na tvrzi a k tomu sklep. 
A to se říkalo, že otevřením podniků na sportovní hale to 
bude velká konkurence. Ota Konečný tehdy pronesl tato 
slova: „Každé pivo, každá borovička a každé jídlo, které 
se v restauraci prodá, sportovní hale pomůže!“ Velká 
konkurence totiž stále byla v hostinci na Obecním. Nově 
otevřený snackbar, který byl přístupný hlavní branou 
na stadion, byl v začátcích velmi oblíbený. Hlavně v době 
tréninků fotbalistů a v době utkání fotbalových mužstev 
se stal důstojným stánkem pro fanoušky. Pořádaly se 
zde i různé menší oslavy nebo jenom přátelská posezení. 
Vinárna ve sklepních prostorách se stala od pátečního  
večera doménou mladých při diskotékách, které zde 
byly velmi oblíbené. 
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Vinárna na tvrzi
Kavárna na tvrzi byla otevřena v roce 1965 a prvním 

provozovatelem byl starý kavárník pan Sedláček 
z Uherského Hradiště. Ten tady zavedl takový správný 
měšťanský kavárenský styl. Vinárnu si oblíbili tehdy lidé 
ze širokého okolí. Jeho zmrzlina už v těchto 60. letech 
připomínala zmrzlinu, kterou známe z dnešních cukráren. 
Nejdelší období zde strávili pánové František Slavík a Jan 
Pernička. Kavárna tehdy patřila mezi nejvíce navštěvovaná 
zařízení na celém okrese. 

V 70. letech byl velmi oblíbeným objektem sklep, vinárna 

na tvrzi, který patřil pod kavárnu a šéfoval zde populární 
a svérázný hlucký občan Tomáš Šimčík (Tomíšek). Sem 
chodili mladí lidé z celého okolí a zavírací doba byla 
kolikrát až ráno. Tomíšek zde vydělával asi pěkné peníze, 
protože jeho řeči byly velmi svérázné a zvláštní. Tak 
například povídal: „Můj sen je, když vyjdu ráno z vinárny, 
mít přistavené letadlo a za 10 minut být v herně v Monte 
Carlu.“ Místo Monte Carla šel však na Obecní, kde v divoké 
karetní hře „očko“ své vydělané penízky většinou prohrál 
a komentoval to slovy: „Mám milion, nemám milion, teď už 
je to jedno.“

Toto je pohled na restaurační zařízení, která fungovala 
za I. republiky a v době po roce 1948 až do roku 1989. Je 
potřeba si uvědomit, že každá doba měla svá kouzla a své 
nenapodobitelné prostředí. Hospody byly velmi oblíbené, 
pivo i ostatní produkty byly velmi levné, takže lidé rádi 
poseděli. Když si vzpomenu na tuto dobu, tak třetinka vody 
Mattoni stále 70 haléřů a nikdo ji nepil. Dnes je to móda, 

pije se někdy více než pivo a 0,25 ml stojí 25 Kč. K tomu se 
však už nechci vracet, protože nelze mnohokrát porovnávat 
neporovnatelné. Je však třeba říci, že tehdejší hospodské 
prostředí bylo hodně přátelské a kamarádské. 

Hospoda u Nemravů
Když se vrátili na začátku 20. století manželé Tomáš 

(1877–1964) a Magdaléna (1879–1959) Nemravovi 
z Vídně, tak měli nějaké našetřené peníze, a proto si také 
mohli dovolit koupit budovu na tomto atraktivním místě. Kdo 
byl před tím majitelem a jak to na počátku století vypadalo, 

to už neví ani nevěsta 
manželů Nemravových. 
Ona poznala prostředí 
až v době, kdy si 
za manžela vzala jejich 
syna Jana Nemravu 
(1921–1986). Tomu 
říkali v Hluku „Pinka“ 
a on patřil mezi velmi 
dobré hlucké fotbalisty. 
Jan se vyučil číšníkem 
v Napajedlech 
a v Koryčanech. Byla 
válka, práce moc 
nebylo, a tak mohl 
mladý Jan pracovat 
doma, v hospodě 
svých rodičů. V roce 
1946 se Jan oženil 
s Marií Hanákovou 
a absolvoval krátkou 
vojnu, po které se vrátil 
nazpět do rodinné 
hospody. Když jim 
hospodu sebrali, tak 
tady manželé pracovali 
jako zaměstnanci. 
S nimi tady pracovali 

i jejich pomocníci, pan Jan Šimek a švagr Tonda Hanák. 
Tehdy to byl podnik SELPO, později pak Jednota Uherský 
Ostroh. Jan však ve „své“ hospodě dlouho nevydržel. 
Odešel raději pracovat do RaJ Uherský Brod.

Hospoda a obchod u Krpalů
Toto byla malá hospůdka pro lidi, kteří bydleli v okolí 

na Kopečku. V poslední době tento objekt patřil Autopalu. 
V socialistické republice zde byla mateřská škola, kde učila 
paní Mitáčková z Liďáku. Později objekt odkoupil Autopal 
a byla zde prodejna autodílů, pak se to přebudovalo 
na ubytovnu pro zaměstnance a hosty z Autopalu. 
Ve dvoře byl dům, kde bydlel dříve četník Štěrba, později 
i Petr Křiváček. Nyní je budova ve vlastnictví Ing. Milana 
Kolomazníka.

Antonín Zlínský
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Překvapivá volnost

Stabilní pevný 5G internet bez 
závazku a datových limitů na 
vás počká doma. Nyní s parádní 
slevou a praktickým dárkem na 
výlet. Akce platí do 31. 10. 2019

800 666 777
www.5Gvevzduchu.cz

Výlet 
nepočká

50 %
sleva na 

čtvrt roku

Ověřte si pokrytí  
a získejte slevu.
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Obnovení atletického oddílu v Hluku

Zájemci o tento krásný sport 
jsou zváni na nový atletický stadion.

Podrobnější informace získáte na telefonním čísle 776 120 720



Svatovavřinecké hody

Foto: Lukáš Baroň, Ludvík Lečbych
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Z pohádky do pohádky

Foto: Lukáš Baroň, Ludvík Lečbych

101 dětí a téměř stejný počet dospělých se přišlo v sobotu  
31. srpna rozloučit s prázdninami zábavným pohádkovým puto-
váním. Na připravených stanovištích se děti seznámily s Broučky, 
klauny, Harry Pottrem, Budulínkem a liškou, Ferdou Mraven-
cem i Machem a Šebestovou. U pohádkových postav si děti prově-
řily svou udatnost a šikovnost, vyzkoušely si uhasit oheň a pozná-
valy dravce. Na konci putování na ně čekal skákací hrad i párek 
v rohlíku. Hluckým organizacím a spolkům – městské knihovně, 
loutkovému divadlu Emil, skautům, Domu dětí a mládeže Hluk, 
Klebetnicím, FS Okluky, mateřské škole, hluckým hasičům, ry-
bářům, Rodičovskému sdružení při ZŠ Hluk a Antonínu Koňa-
říkovi z Fauny Hluk – děkujeme za přípravu pěkného odpoledne.  

         IMat


